



Turkey
HOME OF 
TRABZON

TRABZON MÜZESİ
The Trabzon Museum



T.C.
KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI
TRABZON İL KÜLTÜR VE TURİZM MÜDÜRLÜĞÜ

+90 462 500 0 222

TRABZON MÜZESİ

Trabzon müzesi olarak düzenlenen konak zeytinlik caddesinde 1900'lü yılların başlarında banker Kostaki Thopylaktos tarafından büyük programlı konut olarak yaptırılmıştır. Mimarlarının İtalyan olduğu belirlenen yapıda kullanılan bir çok malzemenin de İtalya'dan getirildiği bilinmektedir. 1937 yılında Millî Eğitim Bakanlığı'na tahsis edilen yapı, 50 yıl Kız Meslek Lisesi olarak hizmet vermiş, 1987 yılında müze olarak düzenlenmek üzere Kültür Bakanlığı'na tahsis yapılmıştır.



THE TRABZON MUSEUM

Mansion arranged as the Trabzon museum has been built by banker Kostaki Thopylaktos in the early 1900's as a major programmed mansion. The names of the architect of the mansion have not been determined. It is known that the architect was of Italian origin and many materials used in the building were brought from Italy. The structure was assigned in 1937 to the Ministry of National Education and was used for fifty years long as a vocational high school for girls. Finally in 1987 the building was handed over to the Ministry of Culture and Tourism to be transformed into a museum.

متحف طرابزون

تم وضع برنامج خاص لبناء القصر المنظم خصيصا والمعروف بأنه سيكون متحف طرابزون في أوائل عام 1900 في شارع شجر الزيتون من طرف بانكر كوستاكي ثوبلاكتوس. المؤسسين والمهندسين المعماريين القائمين بإنشاء القصر، اسمائهم غير معروفة، ولكن من الواضح أن جنسية المهندسين المعماريين هي الجنسية الإيطالية، لأن كثير من المواد المستخدمة في البناء هي مواد إيطالية، والمعروف أن هذه المواد تستورد دائما من إيطاليا. فهذه الانشاءات هي الانشاءات التي خصصت لبناء وزارة التربية والتعليم في عام 1937م، وهي الانشاءات التي قدمت خدمات لمعهد التدريب المهني للبنات لمدة 50 سنة، وخصصت لإنشاء وزارة الثقافة كمتحف في عام 1987م

